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Zusammenfassung

        
Im Jahr 2019 kamen für Kleintiere 2 neue Wirkstoffe auf den deutschen Tierarzneimittelmarkt: das nicht steroidale, nicht die Cyclooxygenase hemmende Antiphlogistikum Grapiprant (Galliprant®) aus der Piprant-Klasse und das Diagnostikum für Kornealdefekte Fluorescein (Ophtorescein®), ein Xanthenfarbstoff. Ein Wirkstoff erhielt eine Tierartenerweiterung. So wurde das Antidiabetikum Protamin-Zink-Insulin humanen Ursprungs (ProZinc®) auch für Hunde zugelassen. Außerdem kamen eine neue Wirkstoffkombination (Fluralaner + Moxidectin), 5 Wirkstoffe (Acepromazin, Chloramphenicol, Dexamethason, Metronidazol, Torasemid) in einer neuen Darreichungsform, ein Wirkstoff (Lidocain) in einer neuen Anwendungsart und ein Wirkstoff (Apomorphin) in einer neuen Primärverpackung mit verlängerter Anbruchstabilität für Kleintiere auf den Markt.
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Abstract

        
In 2019, 2 novel pharmaceutical agents for small animals were released on the German market: The non-steroidal, non-cyclooxygenase inhibiting anti-inflammatory agent grapiprant (Galliprant®) of the piprant class as well as fluorescein (Ophtorescein®), a xanthen dye-based diagnostic agent for corneal defects. One substance was authorized for an additional species: The antidiabetic protamine zinc insulin of human origin (ProZinc®) is now additionally authorized for dogs. Additionally, one veterinary drug with a new combination of active ingredients (fluralaner + moxidectin), 5 agents in a novel pharmaceutical formulation (acepromazine, chloramphenicol, dexamethasone, metronidazole, torasemide), one drug (lidocaine) with a new route of administration, as well as one agent (apomorphine) in a new primary packaging with extended opening stability have been launched on the market for small animals.
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